
    === CONCEPT === 

 

 

Notulen: Algemene Ledenvergadering Vereniging voor Onderwijsrecht (VvO) 

Datum:  25 november 2022 

Tijdstip: 11:30 - 12:10 uur 

Locatie:  Kasteel Woerden 

 

Aanwezig vanuit het bestuur: 

Mevrouw I.A. Hoen (IH, secretaris) 

Mevrouw A. Yandere (AY, penningmeester) 

De heer W. Brussee (WB, verslag) 

Mevrouw R. van Schoonhoven (RS) 

De heer B.P. Vermeulen (BVe) 

De heer S. Philipsen (SP) 

 

Afwezig vanuit het bestuur: 

Mevrouw J. Bootsma (JB, voorzitter) 

De heer B. Vorstermans (BVo) 

De heer T. Barkhuysen (TB) 

 

1. Opening 

IH heet iedereen hartelijk welkom op deze eindelijk weer fysieke ALV.  

Vanwege de afwezigheid van JB neemt IH op deze vergadering de functie van voorzitter waar. WB 

neemt op zijn beurt de secretaristaak van IH waar. 

 

2. Mededelingen 

Er liggen presentielijsten voor de ALV en het aansluitende symposium. Voor wat betreft het door 

advocaten eventueel gebruiken van ALV en/of symposium ter verkrijging van PO-punten geldt 

dat dit ter bepaling van advocaten zelf is. Het bestuur bewaart de presentielijsten voor eventueel 

benodigde bevestiging van aanwezigheid. 

 



 

3. Vaststelling verslag ALV 26 november 2021 

 

Er zijn geen opmerkingen of vragen bij het verslag. Met dank aan IH als opsteller wordt het 

verslag ongewijzigd vastgesteld.  

 

4. Jaarverslag en verslag van de secretaris 

 

 Jaarverslag 

 

De bestuursleden hebben ieder vanuit hun eigen aandachtsgebied tal van activiteiten 

 ontplooid.  BV heeft zich hard gemaakt voor de verdere inrichting van het ledenportaal. Dat 

lijkt nu toch te zijn gelukt. Verwacht wordt dat binnen afzienbare termijn de leden de 

 inloggegevens kunnen krijgen voor het ledenportaal, waarmee men zelf de eigen gegevens kan 

aanpassen. Op termijn willen we meer faciliteiten toevoegen aan het ledenportaal.  Ook 

verloopt sinds dit jaar de facturatie geautomatiseerd via Namas, inloggen via website is niet 

meer nodig. We zetten stapjes, maar het is work in progress.  

 

RvS heeft dit jaar op zeer professionele wijze de totstandkoming van het pre-advies geleid.  

 Dit was een prestatie van formaat gelet op het feit dat drie pre-adviseurs het pre-advies mooi 

op tijd bij de drukker was en de VvO in staat was het pre-advies in boekvorm voor het 

symposium te versturen in plaats van achteraf zoals in de laatste jaren steeds vaker gebeurde. 

Dat toch een aantal leden het boekje niet tijdig hebben ontvangen ligt dan ook niet aan Renée, 

maar aan de ongelukkige communicatie tussen Boom en ondergetekende waardoor de 

boekjes alleen aan leden werden verstuurd die bij de VvO stonden geregistreerd met hun 

kantooradres en leden die hun privé adres hebben doorgegeven zijn gemist. De boekjes zullen 

hen zo snel mogelijk worden nagestuurd. Dat dit nog niet is gebeurd is te wijten aan het feit 

dat geschikte enveloppen waar de boekjes inpasten niet voorradig bleken bij mij op kantoor. 

Deze week heb ik u allen het pre-advies digitaal toegestuurd, zodat u het toch kon lezen.   

 

Dank is ook verschuldigd aan Wilco Brussee en Stefan Philipsen die ook in 2022 weer sprekers 

hebben weten te vinden en te strikken om voor de VvO interessante lunchlezingen te houden.  

 

Ook wil ik Ben danken voor zijn bijdrage aan het symposium dat is georganiseerd door het 

Onderzoekcentrum voor Staat & Recht (SteR) en de Vereniging voor Onderwijsrecht (VvO) 

gezamenlijk over ‘Onderwijs in de Democratische Rechtsstaat’, dat zowel gaat om de plaats 

van het onderwijs binnen de democratische rechtsstaat, als om het onderwijzen in de 

democratische rechtsstaat. Ook heeft Ben eerder dit jaar aandacht geschonken aan het 

overlijden van Dick Mentink. Vanwege de belangrijke rol die Dick Mentink heeft gehad in de 

NVOR en grote bijdrage die hij jarenlang heeft geleverd aan de NVOR, zal Ben in de jaarrede 

stil staan bij de betekenis die Dick heeft gehad voor de NVOR en het onderwijsrecht in het 

algemeen.  

 

Al eerder gaf ik aan dat Jannetje om gezondheidsredenen niet meer in staat was om het 

voorzitterschap van de VvO op zich te nemen. Arzu heeft sindsdien op voortreffelijke wijze 

deze taken op zich genomen naast haar taken als secretaris.  

 



 

Verslag van de secretaris over de activiteiten van de vereniging 

 

Op woensdagmiddag 20 april 2022 organiseerde de Vereniging voor Onderwijsrecht haar 

eerste voorjaarssymposium. De VvO zette daarmee de traditie van de NVOR/Varo voort. Dit 

jaar werden de workshops verzorgd door en vanuit de werkgroepen van de VvO. Omdat maar 

liefst vier werkgroepen hun medewerking aan het voorjaarssymposium toezegden, kon de VvO 

dit jaar maar liefst vier workshops aanbieden op het voorjaarssymposium. 

 

Workshops 

Workshop A: Rechtsbescherming mbo-student  

Het voornemen is m.i.v. augustus 2023 de rechtsbescherming van de mbo-student te wijzigen. 

Nu is bij die rechtsbescherming de schriftelijke onderwijsovereenkomst (OOK) het 

uitgangspunt en verloopt deze in hoofdzaak langs de lijnen van het civielrecht. De verplichting 

voor mbo-instellingen de OOK schriftelijk aan te gaan, komt echter te vervallen. In dat kader is 

het de bedoeling de rechtsbescherming van de mbo-student meer vergelijkbaar te maken aan 

die van de student hoger onderwijs, hetgeen betekent dat er een bestuursrechtelijk sluitstuk 

op wordt gezet door middel van beroep in één instantie bij de Afdeling Bestuursrechtspraak 

Raad van State. In deze workshop gaat Prof. Renée van Schoonhoven (Vrije Universiteit) in op 

de hoofdlijn van het wetsvoorstel dat inmiddels voorligt bij de Eerste Kamer (35 625). Aan de 

orde komen de aandachtspunten die over deze wijziging leven in mbo-instellingen en bij 

rechtshulpverleners.  

 

Workshop B: Capita selecta uit het hoger onderwijsrecht 

Discussiebijeenkomst onder leiding van Peter Kwikkers, voorzitter van de werkgroep hoger  

onderwijs en gespecialiseerd in onder andere organisatierecht en management in het hoger  

onderwijs over capita selecta uit het hoger onderwijsbeleid, - bestuur en -recht.  

 

Workshop C: Toelatingsbeleid in het VO via centrale loting 

In Amsterdam melden zich jaarlijks circa 8.000 leerlingen uit groep 8 aan op circa 70 scholen 

voor het voortgezet onderwijs. De toewijzing van plaatsen verloopt sinds een aantal jaren via 

een centrale loting. Dit wordt gezien als een praktische en rechtvaardige oplossing voor een 

complex logistiek probleem. De werkgroep Leerrecht verzorgt onder leiding van Menno van 

de Koppel met Mayken de Roon en Rianne Tichelaar een workshop over de onderwijs 

juridische aspecten van deze loting.  

 

Workshop D: Aard en doorwerking van sturingsrelaties in het primair onderwijs 

Door de werkgroep Bestuur en management wordt een workshop verzorgd door Marlies 

Honingh (Radboud Universiteit) en Martijn Nolen (Tilburg University) over het thema ‘Aard en 

doorwerking van sturingsrelaties in het primair onderwijs’. Zij geven een toelichting op het 

onderzoek van NRO (Nationaal Regieorgaan Onderwijsonderzoek) naar de koppeling tussen 

onderwijswetgeving, bestuur, schoolleiding en toekomstgericht onderwijs. 

 

Ook de werkgroepen hebben het afgelopen jaar weer vele bijeenkomsten georganiseerd.  

Dit jaar zag een nieuwe werkgroep het licht: te weten de werkgroep Rechtspositie van 

onderwijspersoneel. Deze werkgroep geleid door Bas Vorstermans en Willem Lindeboom 

hebben inmiddels de eerste bijeenkomst georganiseerd met als thema Modernisering 

Participatiefonds per 1 augustus 2022 en de tweede in december is reeds aangekondigd. 



Aanmelden kan via het e-mailadres dat in de uitnodiging in de nieuwsbrief en op de website is 

vermeld. 

 

Tot slot noem ik nog de lunchbijeenkomsten. Mooi is de diversiteit van thema’s en 

onderwerpen die zijn besproken. De lunchbijeenkomsten zijn steeds goed bezocht.  

 

In maart hebben Jeroen Paas (Kenniscentrum Ruimte-OK) en Job Keijser (Brussee Lindeboom 

Advocaten) de juridische aspecten van de onderwijshuisvesting besproken. 

 

In juni 2022 werd naar aanleiding van het onderwijsraadadvies ‘De essentie van extern 

toezicht’ het functioneren en de toekomst van het toezicht door de Onderwijsinspectie 

besproken. Sprekers waren Jacob de Boer (OCW) en Wouter Pors (Bird & Bird). 

 

5. Financiële jaarstukken 

 

Balans 31-12-2021 

Staat van baten en lasten per 31-12-2021 

Staat van baten en lasten per 8-11-2022 

Begroting 2023 

 

2021 

Het jaar 2021 is het eerste volledige boekjaar van de VvO. Als gevolg van de fusie had de 

vereniging €40.000,- spaargeld. De uitgaven zijn iets hoger dan begroot vanwege de 

investeringskosten voor de automatisering van de leden- en de financiële administratie. De 

inkomsten zijn aanzienlijk lager dan begroot. In 2021 is besloten om de contributie te 

halveren. Het negatief saldo is groter dan het bedrag waar de kascommissie vanuit gaat, 

namelijk €13.232,- in plaats van €11.086,01. Een factuur uit 2021 ten hoogte van een kleine 

€1.600,- was eind december 2021 nog niet voldaan en is in de jaarrekening opgenomen 

onder crediteuren. 

 

De kascommissie (Jan Verheyden en Ronald Bloemers) heeft bij brief van 6 juli 2022 verslag 

uitgebracht over 2021 en de ALV geadviseerd om het bestuur te déchargeren voor het 

gevoerde beleid over 2021.  

 

De aanwezige leden stellen geen vragen over de financiën van de vereniging. Vervolgens 

verleent de ALV het bestuur décharge voor het beleid over 2021.  

 

De kascommissie wordt bedankt voor haar inzet. Als nieuwe leden van de kascommissie 

worden benoemd: Martine Pieters en Mark van den Hove. 

 

2022  

Voor 2022 is een negatief saldo begroot van €8.200. Naar verwachting zullen we iets minder 

negatief eindigen als gevolg van een goedkoper voorjaarssymposium en minder uitgaven 

voor het pre-advies dat dit jaar is gedrukt door een andere uitgever. 

 

2023 

De begroting is vergelijkbaar met de begroting die was vastgesteld voor 2022. In 2023 

worden geen extra uitgaven verwacht. 



 

6. Samenstelling bestuur 

 

Helaas heeft JB moeten besluiten om terug te treden als voorzitter wegens 

gezondheidsredenen. Door het bestuur wordt AY als kandidaat voor het voorzitterschap 

voorgedragen. De ALV stemt hiermee in. 

 

Omdat AY voorzitter wordt, komt de functie van penningmeester vrij. WB wordt hiervoor 

voorgedragen door het bestuur. De ALV gaat akkoord. 

 

In april 2023 verlopen de termijnen van een aantal bestuursleden, te weten AY, BVe, BVo, IH 

en WB. Het bestuur stelt voor hen per vandaag (25 november 2022) te herbenoemen. Met 

herbenoeming in november wordt gerealiseerd dat de benoemingstermijnen van alle 

bestuursleden aanvangen en eindigen in november, steeds op een ALV. De ALV stemt 

hiermee in. 

   

Voor de vrijgekomen positie in het bestuur draagt het bestuur Niels Rijke, 

wetgevingsadviseur bij de Raad van State, voor. De ALV gaat hiermee akkoord en het bestuur 

heet hem welkom. 

  

7. Rondvraag 

Dik Berkhout heeft een vraag over de voortzetting van het overleg tussen bestuur en de 

werkgroepen IH geeft aan dat het bestuur hier in 2023 op zal terugkomen. 

8. Sluiting 

 

IH dankt een ``ieder voor zijn/haar aanwezigheid. 

 

 

 

 


